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P R O T O K Ó Ł  NR  LIII/24 

z  sesji  Rady  Miejskiej  Chełmży 

 

LIII sesja Rady Miejskiej Chełmży  odbyła się w dniu  25 stycznia  2024 roku  

w godzinach od 12,00 do 12,50. Sesja odbyła się w sali mieszczańskiej 

Urzędu Miasta Chełmży 

__________________________________________________________ 

W sesji uczestniczyli : 

Pan Jerzy Czerwiński           - Burmistrz Miasta Chełmży 

Pani Krystyna Lulka          - Skarbnik Miasta 

Ponadto w sesji udział wzięli: radca prawny Urzędu Miasta oraz przedstawiciel MF Studio. 

Proponowany porządek sesji: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie kworum. 

3. Przyjęcie proponowanego porządku sesji. 

3.1. Głosowanie nad przyjęciem porządku sesji. 

4. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji 

4.1. Głosowanie nad przyjęciem protokołu. 

5. Informacja z pracy Burmistrza Miasta w okresie międzysesyjnym. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu miasta na 2024 rok  

– druk sesyjny nr 410. 

6.1. Głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej gminy miasta Chełmży na lata 2024-2034 – druk sesyjny nr 411. 

7.1. Głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od środków transportowych na 2024 rok – druk sesyjny nr 408. 

8.1. Głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, 

energię elektryczną i paliwa gazowe dla Miasta Chełmża na lata 2024-2038 – druk sesyjny nr 

405. 

9.1. Głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Miasta Chełmży – druk 

sesyjny nr 406.  
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10.1. Głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały  w sprawie powołania Skarbnika Miasta Chełmży – druk 

sesyjny nr 407.  

11.1. Głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady 

Miejskiej Chełmży na rok 2024 – druk sesyjny nr 409. 

12.1. Głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały. 

13. Sprawozdania z pracy komisji stałych Rady Miejskiej Chełmży za 2023 rok. 

14.  Interpelacje. 

15.  Odpowiedzi na interpelacje. 

16.  Wnioski i zapytania. 

17.   Odpowiedzi na wnioski i zapytania. 

18.  Oświadczenia. 

19.  Komunikaty. 

20.  Zamknięcie sesji. 

 

Ad. pkt 1 

         Otwarcie sesji 

Otwarcia LIII sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Chełmży Pan Janusz Kalinowski. 

 

Ad. pkt 2 

         Stwierdzenie kworum 

Przewodniczący Rady Miejskiej Chełmży Pan Janusz Kalinowski na podstawie listy obecności 

stwierdził, że jest quorum, gdyż na stan ustawowy 15 radnych obecni byli wszyscy radni. Lista 

obecności stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 3  

           Prezentacja proponowanego porządku sesji 

Przewodniczący obrad przedstawił porządek sesji.  

 

Ad. pkt 3.1.  

         Głosowanie nad przyjęciem porządku sesji 
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Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie porządek posiedzenia. Wszyscy radni głosowali 

za.  

 

Ad. pkt 4 

       Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji 

Radni nie zgłosili uwag do protokołu. 

 

Ad. pkt 4.1  

        Głosowanie nad przyjęciem protokołu 

Protokół z LII sesji Rady Miejskiej Chełmży został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. pkt 5  

Informacja z pracy Burmistrza Miasta w okresie międzysesyjnym 

 

Radny Bartłomiej Kaczorowski 

Pkt 3. O jaką kontrolę chodzi ? 

Radna Paulina Kachniarz-Wolska 

Pkt 2. Poproszę o wyjaśnienie. 

Radna Małgorzata Polikowska 

Pkt 4. Nabór pracownika na stanowisko audytora wewnętrznego. Proszę o wyjaśnienie. 

Pan Jerzy Czerwiński 

Ad. pkt 2. Cennik jest opublikowany. Średnio  stawka na basenie rośnie około 20%. Godzina 

w przypadku biletu ulgowego z 8 na 10 zł, biletu normalnego z 10 na 12 zł . Porównywaliśmy 

dwie rzeczy. Inflację i cenę na okolicznych basenach. I te ceny wciąż mamy znacząco niższe 

mimo wzrostu cen. Nowy cennik jest dostępny w internecie  oraz w OSiT-ie. 

Ad. pkt 3. Kontrola wynika z ustawy o finansach publicznych. Jest co roku planowana. Czasem 

na cały rok a czasem na półrocze. Kontrolę przeprowadzono zarówno w urzędzie, jak i w  

jednostkach organizacyjnych. Jest osoba, która odpowiada za te kontrole, sporządza 

sprawozdanie i są zalecenia. Jest to rodzaj permanentnej kontroli, polegającej na 

funkcjonowaniu naszych jednostek organizacyjnych i urzędu w kontekście nadzoru 

finansowego i nadzoru jaki ja mam bezpośrednio jako kierownik zakładu.  

Ad. pkt 4. W momencie kiedy przekroczyliśmy w budżecie kwotę dochodów lub wydatków  w 

wysokości 40 mln zł, to zostaliśmy zobowiązani do zatrudnienia audytora. Czyli osoby, która  
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analizuje budżet wielokierunkowo i jest też osobą pełniącą funkcję doradczą. I takiego audytora 

mieliśmy. Tylko do 100 mln zł audytora możemy zatrudniać w formie umowy-zlecenia albo  

umowy o dzieło. Mogliśmy zatrudnić również w formie umowy o pracę ale nie było to 

konieczne. Przy kwocie powyżej 100 mln jest obligatoryjne zatrudnienie audytora na umowę o 

pracę.  Będzie to zatrudnienie w wymiarze 1/5 lub ¼  etatu, bo to w zupełności wystarczy.  

Jeżeli będzie to ten sam Pan, który wykonywał nam  audyt wcześniej na umowę zlecenie, to 

mamy z nim same dobre doświadczenia. Różnica polega na tym, że teraz musimy obligatoryjnie 

zatrudnić go na umowę o pracę. W tej chwili jesteśmy na etapie naboru, Zbliżamy się więc do 

podpisania umowy.  

 

Ad. pkt 6  

        Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu miasta na 

2024 rok   

 

Pani Krystyna Lulka omówiła proponowane zmiany po stronie dochodów i wydatków.    

Radny Franciszek Kuczka – przewodniczący Komisji planowania… 

Przedstawił pozytywną opinię komisji w sprawie w/w projektu uchwały. 

Radna Krystyna Myszkowska 

Mam pytanie do Pana Burmistrza. Na dzień dzisiejszy jakie są ustalenia dotyczące wykonania 

inwestycji w zakresie poprawy bezpieczeństwa na drodze wojewódzkiej nr 551 poprzez 

przebudowę przejścia dla pieszych i rozbudowę chodnika w obrębie skrzyżowania ulicy 

Mickiewicza i Hallera ? 

Pan Jerzy Czerwiński 

Mamy podpisane porozumienie, które jest aneksowane. Zadanie nie zostało wykonane przez 

firmę, której to zleciliśmy. W stosunku do tej firmy jest roszczenie. Firma ta nie miała 

uzgodnień z konserwatorem zabytków. Dziś mamy osobę, która podjęłaby się tej dokumentacji 

ale czekamy na uzgodnienia, które pozostawiłem Zarządowi Dróg Wojewódzkich. Jest to 

kwestia ingerencji w cmentarz, ponieważ mówimy o poszerzeniu chodnika wzdłuż ulicy 

Mickiewicza na odcinku od Hallera do Paderewskiego. Sprawa z powrotem jest w rękach 

Zarządu Dróg Wojewódzkich. Zresztą jest nakaz NIK-u w tej materii dotyczący szerokości, 

bezpieczeństwa na tym chodniku. Trudno mi powiedzieć jakie będą uzgodnienia z uwagi na 

ostrożność konserwatora co do istoty rzeczy. Mogę również powiedzieć, że jest ponownie przez 

komisję regulacyjną odnowiony temat naszych zobowiązań w stosunku do ewangelików z racji 

tego, że jesteśmy właścicielami terenu, który kiedyś był cmentarzem.  I wrócił temat, o którym 
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kiedyś Państwu mówiłem, biblioteki jako dawnej parafii Kościoła Ewangelicko-

Augsburskiego, który jest w Toruniu. Trudno mi powiedzieć jak to się skończy. Prowadziliśmy 

rozmowy. Mówię o tym przy tym temacie tylko dlatego, że sprawa przesunięcia muru też 

dotyczy cmentarza ewangelickiego. Niewątpliwie może to być trudniejsze w momencie, kiedy 

pojawiły się roszczenia. Roszczenia wciąż istniały ale obecnie komisja regulacyjna „obudziła 

się” lub też nowa władza w parafii ewangelickiej w Toruniu domaga się załatwienia tej sprawy. 

Zgodnie  z ustawą wszystkie miejsca kultu religijnego mogą być przedmiotem roszczeń 

związków wyznaniowych.  I taką mamy sytuację. Jak to się skończy nie wiem. Myślę, że 

jesteśmy dobrze przygotowani.   

Niekwestionowany jest fakt, że przy ulicy Mickiewicza był cmentarz ewangelicki. A cmentarz 

jest miejscem kultu religijnego. Podobną sytuację mieliśmy na cmentarzu żydowskim, 

znajdującym się miedzy ulicą Górną a ulicą 3-go Maja.  Naczelny rabin Polski był u nas 

dwukrotnie z wizytą. Rada  podjęła uchwałę, że my ten teren przekażemy. Jednakże ze względu 

na atrakcyjność terenu gmina żydowska nigdy tego terenu nie przejęła. Teren jest nadal nasz. 

Nie wiem jak będzie z cmentarzem ewangelickim. Mur musiałby iść w głąb  tego cmentarza. 

Za murem idą rury gazowe. Wkopano je wiele lat temu. Temat cmentarza był poruszany 25 lat 

temu podczas budowy hali.   

Realizacja zadania stoi w miejscu z racji braku opinii konserwatora zabytków. Każda firma, 

która chce się podjąć zadania, powinna zacząć od konserwatora. Tam są dwa rozwiązania. 

Idziemy murem w głąb cmentarza albo zamykamy chodnik. Wtedy pojawi się pytanie, co z 

przejściem dla pieszych. Temat jest wciąż otwarty.  

 

Ad. pkt 6.1 

        Głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały 

Przewodniczący obrad poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne.  

Przebieg głosowania : 

Na obecnych na sesji 15 radnych –  za 15. 

„Za” głosowali : 

Janusz Kalinowski, Małgorzata Polikowska,  Jakub Ingram, Dawid Bocian, Anna Jakubowska, 

Marek Jopp, Paulina Kachniarz-Wolska, Marcin Kałamarski, Bartłomiej Kaczorowski,  

Franciszek Kuczka, Krystyna Myszkowska, Grzegorz Sosnowski, Wiesław Wiśniewski, 

Grzegorz Wojtalik, Zdzisław Zieliński. 

Przewodniczący obrad stwierdził, iż została podjęta 
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Uchwała nr  LIII/398/24 

zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu miasta na 2024 rok   

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 7  

        Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy miasta Chełmży na lata 2024-2034  

 

Ad. pkt 7.1  

       Głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały 

Przewodniczący obrad poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne.  

Przebieg głosowania : 

Na obecnych na sesji 15 radnych –  za 15. 

„Za” głosowali : 

Janusz Kalinowski, Małgorzata Polikowska,  Jakub Ingram, Dawid Bocian, Anna Jakubowska, 

Marek Jopp, Paulina Kachniarz-Wolska, Marcin Kałamarski, Bartłomiej Kaczorowski,  

Franciszek Kuczka, Krystyna Myszkowska, Grzegorz Sosnowski, Wiesław Wiśniewski, 

Grzegorz Wojtalik, Zdzisław Zieliński. 

Przewodniczący obrad stwierdził, iż została podjęta 

Uchwała nr  LIII/399/24 

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy 

miasta Chełmży na lata 2024-2034 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 8  

       Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 

wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2024 rok  

 

Pan Jerzy Czerwiński przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały. 

 

Ad. pkt 8.1  

       Głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały 

Przewodniczący obrad poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne.  
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Przebieg głosowania : 

Na obecnych na sesji 15 radnych –  za 15. 

„Za” głosowali : 

Janusz Kalinowski, Małgorzata Polikowska,  Jakub Ingram, Dawid Bocian, Anna Jakubowska, 

Marek Jopp, Paulina Kachniarz-Wolska, Marcin Kałamarski, Bartłomiej Kaczorowski,  

Franciszek Kuczka, Krystyna Myszkowska, Grzegorz Sosnowski, Wiesław Wiśniewski, 

Grzegorz Wojtalik, Zdzisław Zieliński. 

Przewodniczący obrad stwierdził, iż została podjęta 

Uchwała nr  LIII/400/24 

zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych na 2024 rok 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 9 

       Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Założeń do planu zaopatrzenia 

w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla Miasta Chełmża na lata 2024-2038 

 

Pan Jerzy Czerwiński przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały. 

 

Ad. pkt 9.1  

       Głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały 

Przewodniczący obrad poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne.  

Przebieg głosowania : 

Na obecnych na sesji 15 radnych –  za 15. 

„Za” głosowali : 

Janusz Kalinowski, Małgorzata Polikowska,  Jakub Ingram, Dawid Bocian, Anna Jakubowska, 

Marek Jopp, Paulina Kachniarz-Wolska, Marcin Kałamarski, Bartłomiej Kaczorowski,  

Franciszek Kuczka, Krystyna Myszkowska, Grzegorz Sosnowski, Wiesław Wiśniewski, 

Grzegorz Wojtalik, Zdzisław Zieliński. 

Przewodniczący obrad stwierdził, iż została podjęta 

Uchwała nr  LIII/401/24 

w sprawie przyjęcia Założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i 

paliwa gazowe dla Miasta Chełmża na lata 2024-2038 
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Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 10 

       Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Miasta Chełmży  

 

Pan Jerzy Czerwiński przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały. 

 

Ad. pkt 10.1  

       Głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały 

Przewodniczący obrad poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne.  

Przebieg głosowania : 

Na obecnych na sesji 15 radnych –  za 15. 

„Za” głosowali : 

Janusz Kalinowski, Małgorzata Polikowska,  Jakub Ingram, Dawid Bocian, Anna Jakubowska, 

Marek Jopp, Paulina Kachniarz-Wolska, Marcin Kałamarski, Bartłomiej Kaczorowski,  

Franciszek Kuczka, Krystyna Myszkowska, Grzegorz Sosnowski, Wiesław Wiśniewski, 

Grzegorz Wojtalik, Zdzisław Zieliński. 

Przewodniczący obrad stwierdził, iż została podjęta 

Uchwała nr  LIII/402/24 

w sprawie odwołania Skarbnika Miasta Chełmży 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 11  

       Rozpatrzenie projektu uchwały  w sprawie powołania Skarbnika Miasta Chełmży  

 

Pan Jerzy Czerwiński przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały. 

 

Ad. pkt 11.1 

       Głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały 

Przewodniczący obrad poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne.  

Przebieg głosowania : 

Na obecnych na sesji 15 radnych –  za 15. 

„Za” głosowali : 
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Janusz Kalinowski, Małgorzata Polikowska,  Jakub Ingram, Dawid Bocian, Anna Jakubowska, 

Marek Jopp, Paulina Kachniarz-Wolska, Marcin Kałamarski, Bartłomiej Kaczorowski,  

Franciszek Kuczka, Krystyna Myszkowska, Grzegorz Sosnowski, Wiesław Wiśniewski, 

Grzegorz Wojtalik, Zdzisław Zieliński. 

Przewodniczący obrad stwierdził, iż została podjęta 

Uchwała nr  LIII/403/24 

w sprawie powołania Skarbnika Miasta Chełmży 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 12  

        Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji 

stałych Rady Miejskiej Chełmży na rok 2024  

 

Pan Janusz Kalinowski przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały. 

 

Ad. pkt 12.1  

        Głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały 

Przewodniczący obrad poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne.  

Przebieg głosowania : 

Na obecnych na sesji 15 radnych –  za 15. 

„Za” głosowali : 

Janusz Kalinowski, Małgorzata Polikowska,  Jakub Ingram, Dawid Bocian, Anna Jakubowska, 

Marek Jopp, Paulina Kachniarz-Wolska, Marcin Kałamarski, Bartłomiej Kaczorowski,  

Franciszek Kuczka, Krystyna Myszkowska, Grzegorz Sosnowski, Wiesław Wiśniewski, 

Grzegorz Wojtalik, Zdzisław Zieliński. 

Przewodniczący obrad stwierdził, iż została podjęta 

Uchwała nr  LIII/404/24 

w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady Miejskiej Chełmży na rok 

2024 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 13  

        Sprawozdania z pracy komisji stałych Rady Miejskiej Chełmży za 2023 rok 
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Radni nie zgłosili uwag do sprawozdań z pracy komisji stałych. 

 

Ad. pkt 14  

       Interpelacje 

Radni nie zgłosili interpelacji. 

 

Ad. pkt 15   

       Odpowiedzi na interpelacje 

W związku z tym, iż radni nie zgłosili interpelacji, punkt nie został zrealizowany. 

 

Ad. pkt 16 

       Wnioski  i zapytania 

Radny Franciszek Kuczka 

Jakie ma Pan plany w stosunku do budynków znajdujących się w zarządzie przymusowym ?  

Czy podjęto jakieś działania w zakresie przejęcia tych budynków ? Czy są może zgłoszenia 

właścicieli, którzy chcieliby odzyskać swoje budynki ? 

Radny Bartłomiej Kaczorowski 

Chciałbym zgłosić problem, który przekazali mi pracownicy zakładu szyjącego odzież przy 

ulicy Chełmińskiej 27 w Chełmży. To tak zwana szwalnia. Oni mają problem z wjazdem do 

swojego zakładu.  Przed remontem ulicy Mickiewicza  wjeżdżali od strony  tej  właśnie ulicy. 

W tej chwili, gdy trwa remont to wjeżdżają od strony ulicy Chełmińskiej. Wjazd jest zaraz przy 

wejściu na stary cmentarz. Pracownicy zgłaszali, że pomiędzy ulicą a chodnikiem jest uskok, 

który muszą pokonać wjeżdżając. Jeżeli ktoś ma wyższy samochód typu suv to nie jest problem. 

A w momencie, gdy wjeżdża zwykły, niski samochód osobowy, uskok jest na tyle duży, że 

ludzie trą podwoziem o ten uskok. Czy można coś zrobić w celu wyeliminowania tego uskoku?  

Radna Paulina Kachniarz-Wolska 

Na wniosek mieszkańców Chełmży proszę o wpisanie do budżetu miasta na przyszły rok 

zadania pod nazwą kanalizacja na ul. Szymborskiej. Wzdłuż ulicy Kościuszki ma był położony 

chodnik. Mieszkańcy się cieszą ale zwracają uwagę, że jeżeli będzie tam chodnik i dojdzie do 

rozbudowy kanalizacji to ten chodnik trzeba będzie rozbierać.  

No i problem, który był już poruszany, były wnioski w tym temacie. Proszę o ponowne 

wystąpienie do przewoźnika Arriva  o wyznaczenie nowego przystanku autobusowego w 

okolicy ulicy Chełmińskie Przedmieścia 4. Mieszkańcy Chełmińskiego Przedmieścia i ulicy 3-

go Maja mają duży problem,  żeby dojechać do Torunia. Muszą pokonać ponad 2 km do 
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przystanku na ulicy Dworcowej. Dlatego proszę, żeby ponowić wniosek o budowę tego 

przystanku.  

 

Ad. pkt 17 

        Odpowiedzi na wnioski i zapytania 

Pan Jerzy Czerwiński 

Sprawa budynków w przymusowym zarządzie. Właściwie permanentnie prowadzimy 

postępowania w celu ich zasiedzenia.  To nie tylko sprawa budynków ale również 

nieruchomości gruntowej przy ulicy Mickiewicza (przy parkingu), którą zarządzamy w ramach 

Kodeksu Cywilnego wykonywanie cudzych spraw bez zlecenia.  

Sytuacje są bardzo różne. Na przykład na Szewskiej nagle pojawił się właściciel, którzy przejął 

budynek a na drugi dzień po formalnym przejęciu zaproponował nam kupno tego budynku.   

Czasami właściciele się odzywają. Musicie wziąć pod uwagę, że wykonywanie tej czynności 

kodeksowej wiążemy również z zasiedleniem tych mieszkań. Bardzo często gdy pojawia się 

właściciel to oczekuje opróżnienia budynku.  Mimo tego, prowadzimy działania, bo stan rzeczy 

powinien być uporządkowany.  

Na temat Chełmińskiej 27 nie odpowiem. Jest to droga wojewódzka. Z tego co wiemy, to jest 

dziwny układ rynsztoka. Tam jest zrobiona nowa nawierzchnia. Zrobił to Zarząd Dróg 

Wojewódzkich.  7 lat o to walczyliśmy. Oczywiście możemy się temu przyjrzeć. Nawet nie 

mam wiedzy, czy mógłbym cokolwiek zdeklarować.   

Kanalizacja na ulicy Szymborskiej. Myślę, że na w wnioski do budżetu jeszcze czas. Czas jest 

gorący ale z innego powodu . Myślę, że nie tędy droga. O chodnik wnioskowali właśnie 

mieszkańcy ulicy Szymborskiej. Zbierali podpisy, żeby zbudować chodnik wzdłuż ulicy 

Kościuszki. Byli świadomi, że nie pójdzie to równolegle z kanalizacją.  Robi się tyle na ile 

starcza środków. Zarówno ulica Szymborskiej jak i Brzechwy w przyszłości, w dużo 

łatwiejszym  wariancie niż były osiedla całkowicie pozbawione dróg i kanalizacji, są ulicami, 

które powinny być wzięte pod uwagę.   Przez cały rok zbieramy wnioski a ten wniosek na 

pewno znajdzie swoje odzwierciedlenie dopiero w momencie, gdy będzie podejmowana nowa 

uchwała budżetowa.  

Nie chcielibyśmy się wycofać z chodnika. Można by to przyjąć jako uwagę, że nie robimy 

chodnika, bo trzeba będzie do rozbierać. Tak też można podejść do tego. Według mojej wiedzy 

będą podjęte czynności dla bezpieczeństwa mieszkańców. Natomiast rozebranie chodnika dla 

kanalizacji z punktu widzenia technicznego właściwie nie jest żadnym wydarzeniem.     
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Przystanek na ulicy 3-go Maja jest problemem. Arriva nie jest podmiotem, na który mam 

wpływ. Ponadto jest to droga wojewódzka. My przez cały czas próbujemy o tym rozmawiać. 

To się dzieje ale ja w skuteczność tych zabiegów nie wierzę. Decyzyjność leży po stronie dwóch 

podmiotów.  Zarządu Dróg Wojewódzkich, który już w pewnym momencie powiedział, że 

może warto zrezygnować w ogóle z przystanku. Problem polega na tym, że tam gdzie nie ma 

zatok parkingowych, nie chcą się zgodzić na dodatkowy przystanek. Natomiast po prawej 

stronie też nie ma zatoki parkingowej. I tak to utrzymujemy, bo już jest. Próbujemy rozmawiać 

o przystanku na żądanie. Co  z tego wyjdzie trudno mi powiedzieć. Problem polega na tym, że 

w przypadku przystanku na żądanie jeżeli ktoś wsiądzie w Chełmży i pojedzie do Torunia, to 

kierowca go zabierze.   A jeśli wsiądzie na ulicy Maja i pojedzie na dworzec to już będzie 

problem. A największy problem jest w tym, że nie ma zatoki.  

Radny Franciszek Kuczka 

Jaki jest los Tumskiej 12 ? 

Pan Jerzy Czerwiński 

Właścicielem jest Parafia Rzymsko-Katolicka. Jest zgoda na zbycie nieruchomości. Nie mam 

wiedzy, żeby były podejmowane jakiekolwiek czynności. Mieliśmy taki moment, że jednego z 

mieszkań nie zasiedliliśmy  na jakiś czas, przewidując, że  ten budynek za jakiś czas przyjdzie 

nam opróżnić. Albo pojawi się właściciel, który będzie miał określony plan. Nasz plan kiedyś 

nie został zaakceptowany.  I ja to rozumiem, bo to nie było wcale takie proste. Chcieliśmy 

włożyć środki miejskie  w zdjęcie dachu, podwyższenie, zagospodarowanie mieszkań i ich 

sprzedanie. A więc stworzenie swoistej wspólnoty. Ten plan się nie powiódł. Natomiast Pan 

sygnalizuje temat z dwóch powodów. Po pierwsze interesuje Pana los tych mieszkańców, a po 

drugie  stan techniczny tego budynku, a szczególnie dachu jest zły. Nie wiem jakie są plany 

właściciela. To jeden z tych budynków, co do których o zasiedzenie nie wystąpiłem, bo nie ma  

podstaw prawnych.  

 

Ad. pkt 18 

       Oświadczenia 

Nie złożono oświadczeń. 

 

Ad. pkt 19 

       Komunikaty 
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Pan Jerzy Czerwiński 

Włączamy się w kolejną akcję, która dziś ma wymiar światowy. Hasło jest piękne. Chciałbym 

zaprosić  do udziału w imprezach, spotkaniach. Nie mówię o szczodrości, bo to jest Państwa 

indywidualna sprawa. Warto tam być. Czasem mam wrażenie, że aktywność powoduje, że 

potem piękniej można o tym mówić, bo się więcej widzi. A tych zdarzeń jest tak wiele i 

świadczy to o tym, że w Chełmży życie tętni. Z każdym rokiem nasza zbiorka i aktywność 

naszych mieszkańców jest zwielokrotniana. Pamiętam jak jeszcze niedawno było 30 tys.  zł, a 

już rok temu blisko 100 tys. zł. Jak to przeliczyłem na mieszkańca i porównałem z Toruniem, 

to jesteśmy lepsi. Zachęcam do udziału. Wtedy więcej widać, jak nasze jednostki organizacyjne 

są aktywne. A sztab Wielkiej Orkiestry jest powołany już chyba od pół roku i naprawdę od 

samego początku jest bardzo aktywny.  

 

Ad. pkt 20   

       Zamknięcie sesji 

Przewodniczący obrad radny Janusz Kalinowski dokonał zamknięcia LIII sesji Rady Miejskiej 

Chełmży. 

 

 

Protokołowała:       Przewodniczący obrad: 

Aldona Lipińska                                                      Janusz Kalinowski 

 


